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Úvodník 1

Vážení spoluobčané,

ve chvíli kdy čtete tyto řádky, je rok 2004 již minulostí. Pro některé z nás to byl
rok úspěšný a šťastný, pro jiné již třeba méně. Tak to v životě chodí. Poslední
dny roku jsou pro většinu z nás obdobím klidu a vánoční pohody, i když nám
tentokrát bohužel příroda v jihovýchodní Asii opět připomněla jakou má nad
námi moc a jakou obrovskou tragédii dokáže rozpoutat.
Přelom roku je rovněž obdobím bilancování. Obecním zastupitelům právě

uplynula polovina jejich funkčního období, a tak může posoudit každý sám, jak
se jim jejich práce daří. My se vám k tomuto snažíme ve zpravodaji přinášet co
nejvíce informací. Opět zde najdete zápisy z veřejných zasedání včetně tabulky
se schváleným rozpočtem na letošní rok.
Za velmi důležitou událost považuji to, že obecní zastupitelstvo schválilo po-

řízení nového územního plánu. Na novém plánu, který bude vznikat již v digitální
podobě, se bude pracovat společně s městem Solnice a zhruba za dva roky by
měl být připraven ke schválení. Plán bude také samozřejmě předložen k veřejné
diskuzi.
Z rozpočtu naší obce jsou každoročně uvolňovány finanční příspěvky zájmo-

vým a sportovním organizacím na jejich činnost. V poslední době se v našem
zpravodaji pravidelně setkáváte s informacemi o činnosti volejbalového oddílu.
Škoda, že nemáme informace od dalších, i když víme, že se mají čím chlubit.
Naštěstí jsou před poštou nové prostorné vývěsky, kde je také prostor na jejich
prezentaci.
I v loňském roce proběhla celé řada úspěšných akcí pořádaných kulturní ko-

misí. O mnohých z nich jsme informovali v našem zpravodaji a chtěl bych proto
poděkovat členům této komise za to, co zejména pro děti v naší obci dělají.
Poděkovat bych chtěl také Vladímíru Holoubkovi, za obohacení obsahu našeho

zpravodaje. V tomto čísle končí seriál ve kterém popisuje, u příležitosti výročí
jejího založení, 70letou historii kvasinské automobilky. Kéž bychom měli více
takovýchto autorů.
A co bych si přál do nového roku 2005? Samozřejmě mnoho zdraví, štěstí

a spokojenosti každému z nás. Zastupitelům a Obecnímu úřadu v Kvasinách
potom hodně vůle, chuti a energie k řešení každodenních problémů vedoucích ke
spokojenosti občanů žijících v naší obci. -vk-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004
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Žádost firmy Rund

Na základě žádosti firmy Rund upo-
zorňujeme občany v naší obci na zákaz
ukládání horkého popela do svozových
nádob přistavených ke svozu. Vzhledem
k tomu, že nastalo „topné obdobíÿ do-
chází opakovaně k ukládání tohoto od-

padu a tím porušování smlouvy na od-
voz a zneškodnění odpadu.
V roce 2004 došlo již k několika ha-

varijním situacím a následným vyso-
kým škodám na svozové technice. Pro-
síme proto občany, aby do svozových
nádob ukládali pouze popel vychladlý,
děkujeme. -ou-

Zápisy ze zasedání zastupitelstva

Zápis
z 16. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 20. 10. 2004

Místo konání: Kulturní dům Kvasiny
Termín: 20. 10. 2004 v 17.00 hodin
Přítomno: 10 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomni: Ing. Brandejs V., Klapalová H., Novotný J., Vavera A., Ing. Krun-
číková I.
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

Zasedání zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního zastupitelstva přivítal
a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční většinou všech členů
zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: Mgr. V. Kalous, J. Štěpánek
Zápis z jednání ověří: J. Krucká, L. Bárta

1. Schválení programu

Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval
členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. Kontrola minulého usnesení

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání konaného dne 13. 9. 2004. U
jednotlivých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích, které jsou k
tomu učiněny.
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004



Obec informuje 3

Jednání zastupitelstva se zúčastnil na žádost pana starosty také p. Jasanský,
který pracuje na Městském úřadě v Rychnově n. Kn. na odboru regionálního
rozvoje. Starosta ho na úvod přivítal a poprosil, aby ve stručnosti sdělit zastu-
pitelům, které kroky jsou nutné k tomu, aby byl zhotoven nový územní plán.
Pan Jasanský tedy zastupitele informoval o novém stavebním zákoně, který má
vejít v platnost a podle něhož má platit, že ÚP, který bude zhotoven před datem
1. 1. 2006, přestává po čtyřech letech od jeho vydání platit. Celá změna ÚP trvá
přibližně 1 rok. K jeho získání je třeba, aby zastupitelé schválili:
- rozhodnutí o pořízení
- zadání
- konečnou formu
Zastupitelé si musí vybrat projektanta, který jim plán zhotoví. O toto zhoto-

vení může Obec požádat také Městský úřad v Rychnově n. Kn., který by žádost
postoupil na odbor regionálního rozvoje, tedy přímo p. Jasanskému. Obci by tím
odpadly některé náklady s tím spojené (napr. poštovné), které by pak hradil
přímo MěÚ. Pan Jasanský také sdělil, že v případě vytváření nového ÚP spo-
lečně s městem Solnice by se náklady na jeho zhotovení značně snížily. Zhotovení
nového ÚP pouze pro obec Kvasiny by mohlo stát zhruba 700 tis. Kč, v případě
dohody s městem Solnice by se cena pohybovala okolo 1 milionu, z něhož by cena
pro Kvasiny byla okolo 400 tis. Kč.
17.45 hod. příchod p. Kulštejna

Usnesení: ZO schvaluje podle §17 odst. 2 stav. zákona pořízení nového ÚP.
Pověřuje radu jednáním s Městem Solnice o společných krocích při tvorbě ÚP
pro obce Solnice, Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel V. Kulštejn

3. Informace k výstavbě příjezdové komunikace do průmyslové zóny

Pan starosta na schůzi přivítal zástupce dozoru nad stavbou p. Hodíka a p.
Křováčka z firmy Valberk, která provádí technický dozor na stavbě, a požádal je
o informace k probíhající stavbě příjezdové komunikace. Pan Hodík se ujal slova
a všem stručně vysvětlil současný stav staveniště. Sdělil, že je již položena pod-
kladní vrstva, jsou přeloženy všechny inženýrské sítě a byly osazeny obrubníky.
Všechny tyto práce jsou v souladu s harmonogramem prací firmy Strabag. Na
minulém zasedání byli zastupitelé seznámení se změnou trasy, která byla učiněna.
Z tohoto důvodu vyhotovila firma Strabag dodatek, kde je zaznamenána změna
skladby objektů, kudy trasa povede. Změna nebude mít vliv na cenu díla ani
na termín dokončení stavby. Vzhledem k tomu, že dotazy žádné nikdo neměl,
starosta poděkoval za informace a s p. Hodíkem a p. Křováčkem se rozloučil.
Usnesení: ZO schvaluje dodatek č. 1 na příjezdovou komunikaci do průmyslové
zóny Kvasiny a bere na vědomí informace o průběhu výstavby. Starostu pověřuje
podpisem dodatku smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004
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4. Výstavba volejbalových kurtů

Oprava volejbalových kurtů již byla schválena na minulém zasedání ZO. Jed-
nalo se o opravu 3 kurtů, na které dostala obec dotaci ve výši 400 tis. Kč. Volejba-
lový klub však přišel s návrhem tuto akci spojit s výstavbou plážového volejbalu.
Původní odhadní cena se pohybovala okolo 100 tis, avšak skutečná cena podle
nabídky je 260 tis. Kč. Z tohoto důvodu se rada na schválení výstavby nemohla
dohodnou, a proto se vše musí schválit na ZO. Starosta na schůzi přivítal zá-
stupce z volejbalového klubu a požádal je o zdůvodnění svého požadavku. Slova
se ujal p. Erben a zastupitele informoval o kladech tohoto záměru. Zdůraznil, že
výstavba by byla vhodná teď, dokud již na hřišti nějaké stavební práce probíhají
a vše by bylo možné udělat najednou. Stavební firma také souhlasí s rozdělením
ceny díla do více splátek. Část by mohla být zaplaceno ještě v roce 2004 a část až
v roce 2005. K tomuto tématu se pak vyvinula diskuse, kde hodnotili hodnotili
klady i zápory tohoto záměru.
Usnesení: ZO schvaluje výstavbu volejbalových kurtů pro plážový volejbal a
uzavření smlouvy o dílo s firmou Stamont, s.r.o. Schvaluje rozdělení financí ná-
sledovně: 100.000,– Kč, v roce 2004 a 160.610,– Kč v roce 2005 při předání díla.
Starostu pověřuje podpisem smlouvy.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

5. Schválení uzavření stavebního spoření

Založit stavební spoření se spořitelnou HYPO již bylo projednáno na radě
rozšířené o zastupitele. Tento záměr byl dříve zamítnut pro nedostatek financí.
Vzhledem k tomu, že vzhledem k tomu, že obec obdržela dotaci, stavební spoření
se založit může. Pan Ešpandr navrhl sehnat a posoudit více nabídek, i když na-
bídka od spořitelny HYPO zněla slibně, a spoření založit do konce roku. Výsledek
spoření by měl být využit za několik let a o jeho použití rozhodne nově zvolené
zastupitelstvo.
Usnesení: ZO pověřuje předsedu finančního výboru předložit nabídky staveb-
ních spořitelen na příštím jednání a seznámit s nimi zastupitele
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Schválení obecních symbolů

Návrh na Oznámení obce Kvasiny o znaku, vlajce, barvách a razítku obce a
zásadách jejich užívání měli zastupitele předem k dispozici. Pan Ing. Škop měl
připomínku k čl. V., kde se píše o půjčení znaku za úplatu a není tam zmíněna
žádná částka. Nakonec bylo dohodnuto tento bod úplně vynechat. V článku II.
bylo změněno to, že ten, kdo bude schvalovat používání obecního znaku, bude
rada místo celého zastupitelstva.
Usnesení: ZO schvaluje vydat oznámení obce Kvasiny o znaku, vlajce, barvách
a razítku obce Kvasiny a zásadách jejich užívání.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004
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7. Schválení vyhlášky o požárním řádu obce

Návrh požárního řádu měli zastupitele předem k prostudování. Vzhledem k
tomu, že se p. Škopovi v některých bodech jevil nedopracovaný a nepřesný bylo
dohodnuto zatím tuto vyhlášku neschvalovat.
Usnesení: ZO schvaluje dopracovat obecně závaznou vyhlášku o požárním řádu
obce. Pověřuje tímto úkolem radu obce.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: V. Kulštejn

8. Schválení zřizovací listiny místní knihovny

Návrh Zřizovací listiny, Knihovního řádu, Směrnice o nakládání s osobními
údaji uživatelů knihovny a Ceníku placených služeb a poplatků místní knihovny
přišel společně s požadavkem vyplnění žádosti o registraci z Městské knihovny z
Rychnova n. Kn.
Usnesení: ZO schvaluje Zřizovací listinu Místní knihovny v Kvasinách, Knihovní
řád a další přiložené přílohy. V ceníku bude vyznačena cena pokuty za upomínku
ve výši poštovného.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. Schválení kupní smlouvy na pozemek pro výstavbu příjezdové
komunikace

Pozemek o který se jedná patří sourozencům p. Ing. Duzbábkovi a pí. Ing.
Trojanové. S prodejem pozemku pro výstavbu příjezdové komunikace souhlasí.
Pozemek bude obcí odkoupen za cenu, která byla dohodnuta a to za 100,– Kč za
m2 pod cestou a za 26,– Kč za m2 mino cestu.
Usnesení: ZO schvaluje Kupní smlouvu mezi prodávajícími Ing. J. Duzbábkem
a Ing. V. Trojanovou a kupující Obcí Kvasiny na pozemek p.č. 2142/2 v k.ú. Kva-
siny. Starostu pověřuje podpisem kupní smlouvy a proplacením uvedené kupní
ceny.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

10. Různé záležitosti obce

Úprava rozpočtu

Návrh na úpravu rozpočtu měli zastupitelé předem k nahlédnutí.
Usnesení: ZO schvaluje úpravu rozpočtu dle předloženého návrhu a bere na
vědomí úpravu rozpočtu v položkách dotace
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Možnost podání žádostí o dataci z Programu obnovy venkova

Starosta přečetl, jaké jsou možnosti žádostí o dotaci z Programu obnovy ven-
kova. Poté se rozpoutala živá diskuse, které akce upřednostnit a které ne. V
zásadě se ale vycházelo z již schváleného plánu obce.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004
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Pan Krucký, který se jednání zúčastnil jako host, upozornil na špatný stav
vozovky k vlakovému nádraží. Pan starosta mu odpověděl, že se bohužel jedná o
silnici ve vlastnictví kraje a o dotaci na její opravu se pokouší již delší dobu. Bo-
hužel zatím bezvýsledně, ale vše by se mohlo změnit po volbách do zastupitelstev
krajů, které se již brzy uskuteční.
Usnesení: ZO schvaluje požádat o dotace na tyto investiční akce:
- výstavba zastávek u DPS
- výstavba hřiště za školou a na volejbale
- nástavba 2 bytů nad prodejnu potravin
- dotace na zhotovení nového územního plánu
Žádosti předá starosta na Městský úřad do Rychnova n. Kn.
Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: Z. Škop, V. Pavel

Nákup malotraktoru

Vzhledem k tomu, že v současném rozpočtu je již dostatek financí, malotrak-
tor, který je nutný především na odklízení sněhu, se může zakoupit.
Usnesení: ZO schvaluje předběžně návrh nákupu malotraktoru s kabinou a to-
pením a pověřuje radu vybráním vhodného typu z předložených třech nabídek,
které zajistí místostarosta.
Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: Z. Škop, V. Pavel

Oprava dvou bytových domů čp. 343 a 344

Pan Ing. Škop se ujal slova a sdělil, že měl za úkol sehnat nezávislého znalce,
který posoudí skutečný stav reklamovaných závad v čp. 343 a 344. Oslovil 3 firmy:
- stavební odhadce z Rychnova n. Kn. (300,– Kč/hod + cestovné)
- TAZUS Praha (300-500,– Kč/hod + cestovné)
- TAZUS Zlín (300-500,– Kč/hod + cestovné)

Usnesení: ZO schvaluje Technický a zkušební ústav Praha, aby nezávisle posou-
dila technický stav nemovitostí 343 a 344 ve vztahu k reklamovaným závadám.
K jednání bude pozván zástupce bytového družstva Kvasiny Střed.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: L. Bárta

Terénní úpravy na p. č. 1406/4

Pan Ing. Škop dále přednesl žádost p. Háněla, který by chtěl na obecním
pozemku p.č. 1406/4 provést terénní úpravy a potřebné úpravy na dřevinách.
Usnesení: ZO schvaluje předložené úpravy p. Hánělem na pozemku č.p. 1406/4.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy
Pan Štěpánek znovu upozornil na špatný stav okolo obecních kontejnerů na

tříděný odpad. Pan starosta mu odpověděl, že o tomto problému hovořil s paní
Rundovou a byl ujištěn o tom, že bude vše v pořádku. Bohužel se tak nestalo, a
proto se bude muset pravděpodobně zajistit větší četnost svozů.

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004
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Usnesení: ZO schvaluje oslovit firmu Rund a sjednat nápravu. Sjednáním ná-
pravy pověřuje starostu.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: V. Šíla
Do diskuse se zapojil také p. Vavera, který se účastnil schůze jako host. Upo-

zornil zastupitele na to, že mezi Solnicí a Kvasinami u kostela není značka „Kva-
sinyÿ.
Další otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem přítomným

za účast a v 21,15 zasedání ukončil.

Zápis

z 17. zasedání Obecního zastupitelstva Kvasiny
konaného dne 13. 12. 2004

Místo konání: Kulturní dům Kvasiny
Termín: 13. 12. 2004 v 17.00 hodin
Přítomno: 11 členů obecního zastupitelstva
Nepřítomni: Klapalová H., Novotný J., Ing. Krunčíková I.
Omluven: Pavel Vilém
Jednání řídil: Pavel Ulrich, starosta

17. zasedání zastupitelstva obce se mělo uskutečnit dne 8. 12. 2004. Vzhle-
dem k malému počtu členů zastupitelů nebylo zastupitelstvo usnášeníschopné, a
proto bylo zasedání odročeno na den 13. 12. 2004. Presenční listina z 8. 12. 2004
je součástí tohoto zápisu.
Zasedání dne 13. 12. 2004 zahájil pan Pavel Ulrich, který členy obecního za-

stupitelstva přivítal a konstatoval, že schůze je usnášení schopná nadpoloviční
většinou všech členů zastupitelstva.
Zapisovatelkou z dnešního jednání je určena paní Myšáková.
Návrhová komise je určena ve složení: V. Kulštejn, A. Vavera
Zápis z jednání ověří: L. Bárta, Mgr. V. Kalous

1. Schválení programu
Starosta Pavel Ulrich přečetl program podle navržených bodů. Poté vyzval

členy, aby vznesli připomínky. Připomínky neměl nikdo žádné.
Usnesení: ZO schvaluje program zasedání
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

2. kontrola minulého usnesení
Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání konaného dne 20. 10. 2004. U

jednotlivých bodů informoval zastupitele o jejich splnění či krocích, které jsou k
tomu učiněny.
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U čísla usnesení 16/166/2004, které se týkalo schválení nového územního
plánu, starosta informoval o schválení stejného závěru Městem Solnice. Město
Solnice souhlasilo, aby byl nový územní plán zpracováván společně s obcí Kva-
siny.
Dále starosta informoval o průběhu stavby příjezdové komunikace do Prů-

myslové zóny. Část stavby „Aÿ, která je až po železniční přejezd, je již předána
a zkolaudovaná. Část „Bÿ, která vede od přejezdu k areálu Auto Škoda a.s. je
již také podle plánu hotova, ale zkolaudovaná ještě není, protože ještě nebylo
vydáno rozhodnutí o změně stavby před jejím dokončením. Zároveň také ještě
není postavená vrátnice, která se na tuto část napojuje. Vrátnici si staví závod
sám. Firma Strabag a.s. poslala konečnou fakturu dle smlouvy, kde je fakturo-
vaná částka rozdělena na část peněz, které by se měly proplatit do konce roku
2004, a část peněz doplatit v roce 2005. Pan starosta navrhl, aby bylo v roce 2004
uhrazena částka za část silnice „Aÿ ve 100% výši. Peníze v rozpočtu obce jsou a
vzhledem k případným kontrolám na poskytnutou dotaci, by bylo vše ucelené a
přehlednější. Zároveň by se tím ponížil rozpočet na rok 2005 na straně výdajů a
nebyl by již tak nevyrovnaný.
V 17.30 hod příchod p. Brandejse

Usnesení: ZO projednalo financování příjezdové komunikace do PZ a schvaluje
zaplatit celou zkolaudovanou část do 100% ceny v roce 2004.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: p. Brandejs
Usnesení: ZO bere na vědomí kontrolu minulého usnesení
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

3. Nákup malotraktoru

Pan Škop se ujal slova a představil zastupitelům nejvýhodnější nabídku na
malotraktor s kabinou od firmy AGRICO z Týniště n. Orl. Uvedl však, že původní
nabídka zněla na 725 tis. Kč, ale vzhledem k tomu, že nastala změna v pohonu
zametacího kartáče, nabídka se zvýšila na 731.906,– Kč bez DPH. Celková cena
za malotraktor tedy činí včetně DPH 870.969,– Kč
Usnesení: ZO schvaluje nákup malotraktoru pro Obec Kvasiny dle nabídky
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

4. Uzavření stavebního spoření

Na minulém zasedání bylo dohodnuto, že předseda finančního výboru prověří
nabídky stavebního spoření od více spořitelen. Pan Ešpandr proto zastupitelům
předložil tabulku, ve které byly porovnány podmínky od 4 stavebních spořitelen.
Poté se vyvinula dlouhá diskuse o tom, která ze spořitelen je výhodnější, a zda je
vůbec nutné nějaké stavební spoření uzavírat. Vzhledem k tomu, že se zastupitelé
nedohodli, bylo přijato následující usnesení:
Usnesení: ZO schvaluje v letošním roce neuzavírat stavební spoření a pověřuje
finanční výbor prověřit další možnosti úvěru na trhu
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Hlasování: usnesení bylo přijato 8 hlasy, hlasování se zdržel: P. Ulrich, I. Ešpandr,
V. Kalous

5. Úpravy rozpočtu

Návrh na úpravu rozpočtu měli zastupitelé předem k nahlédnutí.
Usnesení: ZO schvaluje úpravu rozpočtu na rok 2004. Povyšuje rozpočet o 100
tis. Kč na straně příjmů. Na straně výdajů upravuje rozpočet pouze mezi polož-
kami dle předloženého návrhu.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

6. Schválení inventurních komisí na rok 2004

Starosta sdělil, že byl upozorněn interním auditem, že nemůže být v inventární
komisi předsedou, ale pouze členem. Z tohoto důvodu navrhl, aby byl předsedou
inventarizační komise v kadeřnictví a knihovně p. Škop a předsedou v DPS p.
Pavel. Pan Ešpandr upozornil, že předsedou hlavní inventarizační komise je sl.
Krunčíková, která již delší dobu žádnou činnost v zastupitelstvu nevykonává a
na schůze nechodí. Zároveň navrhl možnost odvolat ji z rady i jako předsedu
kontrolního výboru. Pan starosta však navrhl, že ji navštíví na jejím pracovišti v
HK a požádá ji, nejlépe písemně o stanovisko k této situaci. Bylo tedy dohodnuto,
že p. Pavel bude místo sl. Krunčíkové předsedou inventarizační komice v KD a
zároveň také předsedou hlavní inventarizační komise. Návrh na inventarizační
komise bude po těchto úpravách přiložen k zápisu.
Usnesení: ZO schvaluje návrh inventarizačních komisí dle seznamu. Kontroly
budou provedeny k 31. 12. 2004.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

7. Schválení směrnic na rok 2005

Směrnice č. 1 až 9 a č.12 budou beze změny. Směrnice č. 10 a 11 byly pře-
pracovány a zastupitelé je měli předem k nahlédnutí. Pan starosta dále navrhl
změnit ve směrnici č. 6 používání karty CCS na nákup pohonných hmot. Její po-
užívání vyžaduje zbytečně složité účtování. Pan Vavera navrhl uzavřít smlouvu
s jednou čerpací stanicí, u které by byla možnost množstevní slevy. Faktura by
byla zasílána jednou měsíčně.
Usnesení: ZO schvaluje směrnice na rok 2005 s navrženými úpravami
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: Z. Škop, L. Bárta

8. Schválení rozpočtu na rok 2005

Návrh rozpočtu byl vyvěšen na úřední desce. Zastupitelé ho měli také předem
k dispozici. Na základě výše uvedeného rozhodnutí proplatit zkolaudovanou část
příjezdové kom. do PZ ve 100% výši v roce 2004 se rozpočet na straně výdajů
poníží o 2 mil. Kč.
Usnesení: ZO schvaluje rozpočet obce na rok 2005 v příjmech 16.809 tis. Kč
a ve výdajích 17.289 tis. Kč. Nevyrovnaný rozdíl v rozpočtu obce bude kryt ze
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zůstatku účtu roku 2004. ZO pověřuje finanční výbor a účetní obce rozdělením
rozpočtu do příslušných kapitol a položek.
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

9. Různé záležitosti obce

Prominutí odvodu a penále

Pan starosta uvedl, že bylo vydáno rozhodnutí Ministerstva financí o pro-
minutí odvodu 233.950,– Kč a penále 151.834,– Kč, které byly vyměřeny FÚ v
Rychnově n. Kn. za nesprávně vyčerpanou dotaci poskytnutou na povodně.
Usnesení: ZO bere rozhodnutí Ministerstva financí pod č.j. 52/82 846/2004-525
na vědomí
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Změny v odměňování zastupitelů obce

Paní Myšáková uvedla, že se na školení o odměňování zastupitelů obce dozvě-
děla, že současný postup, podle kterého jsou vypláceny odměny ZO není zcela v
souladu se zákonem. V současné době jsou odměny vypláceny čtvrtletně a dle do-
cházky, ale musí být vypláceny pravidelně a měsíčně. Z tohoto důvodu se náklady
na odměny navýší.
Usnesení: ZO schvaluje předložit nový plán odměňování ZO finančním výborem
Hlasování: usnesení bylo přijato všemi hlasy

Prodej cisterny CAS 25

Pan Šíla jako starosta sboru dobrovolných hasičů přednesl návrh na prodej
hasičského vozu CAS 25. Jeho využití je malé a údržba si vyžaduje neustále více
peněz. Vzhledem k tomu, že existuje nabídka na jeho odkup za stejné peníze, za
které byl nakoupen, je pro jeho prodej.
Usnesení: ZO schvaluje prodej hasičského vozu CAS 25 po zveřejnění na úřední
desce. Pověřuje radu podpisem prodejní smlouvy s nejlepší cenou.
Hlasování: usnesení bylo přijato 10 hlasy, proti: A. Vavera

Nákup pozemku pro výstavbu

V současné době se jeví jako nevhodnější pozemek pro výstavbu louka u no-
vých panelových domů směrem ke strouze. Jedná se o parcelu č. 1014/1 o výměře
asi 7450 m2. Rada již souhlasila s geometrickým plánem a až bude pozemek za-
měřen, bude se jednat o ceně.
Usnesení: ZO schvaluje zahájit řízení o nákupu pozemku p.č. 1014/1. Pověřuje
radu projednáním ceny a velikosti pozemku.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: L. Bárta, V. Kalous

Program LEADER
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Pan starosta představil zastupitelům program LEADER. Jedná se o sdružení
podnikatelů a obcí na určitém území, které mohou požadovat dotaci z minis-
terstva zemědělství. Naše obec může do tohoto sdružení vstoupit, nebo pouze
umožnit její působení na našem území. Pan Ešpandr se vstupem nesouhlasil, ne-
boť obec již v několika sdruženích je. Pan Brandejs byl opačného názoru. Proč
bychom se členy nestali, když to obec nebude nic stát?
Usnesení: ZO bere na vědomí vznik skupiny MAS SPLAV, která má zájem čer-
pat dotace z programu LEADER ČR a LEADER+, a souhlasí s jejím působením
na katastru obce Kvasiny.
Hlasování: usnesení bylo přijato 9 hlasy, hlasování se zdržel: I. Ešpandr, L. Bárta

10. Diskuse

Pan starosta informoval o zálohové faktuře od firmy Stofi. Firma má podle
nabídky zhotovit pro obec schody za požární zbrojnicí. Vzhledem k tomu, že
schody již měly být rok hotové a ještě se ani nezačalo, bylo dohodnuto zálohovou
fakturu neproplácet.
Další otázky neměl nikdo žádné, proto starosta poděkoval všem přítomným

za účast, popřál hezké svátky a zasedání ukončil.

O činnosti kulturní komise

V posledním čtvrtletí letošního roku
připravila kulturní komise obecního za-
stupitelstva mnoho zábavy pro velké i
malé. V listopadu hned dvě divadelní
představení. S pohádkami pro nejmenší
přijel již osvědčený pan Havel, který
s profesionální jistotou pobaví své di-
váky.

S představením Královny koloběžky
jak ji známe od pana Wericha přijeli
ochotníci z Deštného. Kdo shlédl, určitě
nelitoval. V přeplněném sále kulturního
domu se dobře bavili velcí i malí di-
váci. Přispěly k tomu veselé písničky od
Svěráka a Šípa, nápaditě namalovaná
a jasně osvětlená scéna i dobré výkony
herců. Dětem se nejvíce líbil zapomět-
livý rybář, tatínkům baronka?

28. listopadu jsme připravili na od-

poledne tradiční setkání důchodců, kte-
rého se zúčastnilo 86 seniorů obce. U
kávy si spolu popovídali a potom pobe-
sedovali s panem starostou o záležitos-
tech obce. Paní Dittrichová seznámila
přítomné s činností Klubu důchodců od
jeho založení v roce 2003. I pan starosta
se divil, kolik úspěšných akcí se poda-
řilo v průběhu roku uspořádat. Kdo se
chce do Klubu důchodců přihlásit, má
možnost učinit tak přímo u paní Dit-
trichové nebo na schůzi, která se bude
konat od 17:00 hod. v KD dne 19. ledna
2005.
5. prosince se dětem líbilo na Mi-

kulášském odpoledni v sále kulturního
domu. Jako každoročně bylo plno. Ro-
diče přivítali, že mohou poslat svým ra-
tolestem nadílku prostřednictvím mo-
hutného Mikuláše a něžného anděla,
kteří si s dětmi povídali (štěstí, že přes
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zapůjčený mikrofon, jinak bychom se
nudili, protože by nebylo nic slyšet).
Také tři čerti udržovali šikovně v sále
napětí a kázeň, takže hodinka nadílky
rychle utekla. Potom se mohly děti pus-
tit do víru tance na čertovské diskotéce
prokládané hrami, soutěžemi a lízátky.

Letošní činnost završila kulturní
komise 19. prosince zlatým vánočním
odpolednem. Věnovali jsme přípravě
mnoho času, ale vyplatilo se. Vyda-
řilo se i počasí, ale hlavně bylo hodně
lidí ochotných pomoci. Děkujeme těm,
kteří svými výrobky vytvořili skutečně
vánoční atmosféru v sále našeho kul-
turního domu. Paní Benešové, Kučero-
vým, Kaláškovým i přespolním, které
pozvala paní Kučerová a pan Nosek.
Příjemné prostředí dovršila výzdoba z

mnoha svícnů a svícínků, závěsů a vy-
střihovánek žáků naší ZŠ, připravených
paní učitelkou Podstavkovou a panem
ředitelem Kalousem.

Bílou vánoční tečkou za děním v
sále byly na závěr zpívané koledy, které
připravila paní Holíková se šikovnými
holčičkami Terezkou, Kristýnkou, Mo-
nikou, Šárkou a Klárkou.

Zatím co v sále to vonělo jehličím,
dobrým pitím a cinkaly korunky, venku
před obecním úřadem se rozvinul sta-
rodávný příběh o narození Jezulátka.
Děti z dramatického kroužku kvasin-
ské ZŠ vedené paní Kruckou už hrají
Betlém šestým rokem a pokaždé s vel-
kým nasazením a úspěchem. Ale le-
tos se poprvé mohl uskutečnit venku
zásluhou pana Taranta, který posta-
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vil scénu, pánů Martince a Dostála,
kteří prostranství ozvučili, pana No-
ska, který vyrobil ohrádku pro živá zví-
řátka a paní Tarantové a Podstavkové,
které pomohly s nácvikem, s kostýmy
a scénou. Také bych chtěla poděkovat
touto cestou všem rodičům vystupují-
cích dětí, že ochotně připravili dětem
skvělé kostýmy, že malé děti doprová-
zeli na zkoušku a pomohli je oblékat.
Děti si zaslouží poděkování za odvahu
vystoupit před tak početným obecen-
stvem a za radost, kterou nám rozdá-
valy.

Dvě hvězdy toho odpoledne se obe-
šly bez kostýmů a zkoušek. Byli to
živý oslík a živá ovečka, kteří trpělivě
v ohrádce na scéně své role úspěšně
zvládli. Děkujeme panu Štěpánkovi a
panu Vuršovi, že se nedali odradit úska-
lím cestování a přes všechny svízele zví-
řátka přivezli.

Součástí zlatého odpoledne byla
také výstava fotografií se zimními ná-
měty autorů J. Noska a V. Dohnálka
v zasedací síni OÚ, kterou si mohli
zájemci prohlédnout i v následujících
dnech.
Bylo to moc hezké odpoledne, které

občanům obce mělo v předvánočním
času přinést chvilky pohody a klidu.
Snad se to podařilo a za to patří dík
všem jmenovaným i nejmenovaným,
kteří se na organizaci toho odpoledne
podíleli.
Pomohou nám s přípravou a novými

nápady příští Vánoce i další nadšenci?
-jk-

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004



Kultura 14

Naši důchodci

Na společném posezení konaném
28. listopadu 2004 jste se dověděli
mnohé o činnosti, která proběhla bě-
hem tohoto roku. Pro ty občany, kteří
se nemohli zúčastnit ještě jednou - zkrá-
ceně: každý měsíc přibližně jedna akce.
Leden: Návrhy k uskutečnění plánu

práce - účast 11 osob. Podle návrhu se-
stavena činnost.
Únor: Beseda nad obecní kronikou -

p. Kučera, účast 41 osob.
Březen: Druhá část besedy nad

obecní kronikou - P. Kučera (pokračo-
vání v tématu), účast 60 osob.
Duben: Beseda na téma Alois Jirá-

sek a Orlické hory. Beseda byla doplňo-
vána četbou z díla p. Jaroslavou Kruc-
kou. V druhé části o vzniku Jiráskovy
horské cesty. Besedu provedl Ing. Jan
Hégr. Účast 35 osob.
Květen: Cesta do Orlických hor lin-

kovým autobusem na vlastní náklady.
Pěší túra asi 10 km. Špatné počasí, vítr,
déšť. Účast jen 4 osoby.
Červen: Beseda na téma Jak to

bylo Iráku. Vyprávění se světelnými ob-
rázky provedl plk. Přemysl Škácha, ve-
litel polní nemocnice v Iráku. Akce na-
víc mimo plán, účast 35 osob. Další
akce, autobusový zájezd po Orlických
horách: Deštné, Sedloňov, Nové Město
nad Metují, Peklo, Slavoňov, Rokole a
do Kvasin. Účast 35 osob.
Červenec: Zájezd do Uhřínova pod

Deštnou: prohlídka opraveného kos-
tela s výkladem p. Forejtka, návštěva
skanzenu „Willa Nowaÿ s průvodcem
p. Dragounem. Deštivo, nálada dobrá,
účast 33 osob.
Srpen: Prázdniny, akce vypadla.

Září: Pečení kuřat v Ještěticích, po-
sezení, zábava. Účast 39 osob.
Říjen: Zájezd na vlastní náklady do

Častolovic na zámek a do obory. Od-
poledne návštěva výstavy „Zahrada vý-
chodních Čechÿ. Počasí vyšlo, výlet se
líbil. Účast 16 osob + 1 dítě.
Listopad: Společenské posezení

všech kvasinských seniorů. Posezení
s občerstvením, dále zábava i tanec.
Účast 9 osob.
Činnost byla poměrně hojná. Lidé

na akcích byli celkem spokojeni. Někdo
třeba spokojen nebyl. Každý máme rád
něco jiného. Ale až Božena Němcová
ústy babičky se vyjádřila větou, která
platí do dnes: „Není na světě člověk ten,
aby se zachoval lidem všemÿ.
Děkujeme všem, kteří naše akce

svou účastí poctili. Také děkujeme
touto cestou panu starostovi Ulrichovi,
který uvolnil dvakrát částku na uhra-
zení cestovních výloh na zájezd do Or-
lických hor a Nového Města nad Metují,
dále do Častolovic a zpět. Ostatní vý-
lohy jsme si zaplatili buď sami ze svých
kapes, nebo z dobrovolného vstupného
na besedách.
Do nadcházejícího nového roku pře-

jeme všem lidem naší obce hodně
zdraví, štěstí a spokojenosti. Zároveň
Vás všecky důchodce zveme touto ces-
tou na první schůzku v roce 2005, která
se uskuteční v kulturním domě v Kva-
sinách dne 19. ledna v 17 hodin. Připra-
víme objednané fotografie z pečení ku-
řat. Vybereme příspěvky na rok 2005.
připravíme návrh plánu práce, dál mů-
žeme i doplnit, co by bylo navrženo dál.
Nakonec uslyšíte ještě něco, čím si mů-
žete vylepšit svůj zdravotní stav.
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Volejbalový klub informuje

Skončila podzimní část soutěže
2004/05 a umístění našich družstev ve
všech soutěžích je následující.

Krajský přebor 2.třídy - sk. B - ženy

1. AŠ Kvasiny A 14 11 3 36:14 23
2. Sokol Zbečník B 14 9 5 30:19 19
3. SK Nové Město 14 9 5 32:21 19
4. AŠ Kvasiny B 14 7 7 26:28 15
5. Sokolo Plotiště 14 5 9 25:31 14
6. Orel Hr. Králové 14 6 8 22:30 13
7. Sokol Albrechtice 14 5 9 21:33 10
8. Sokol Stěžery 14 4 10 18:34 9

Orlická divize ženy

1. Sokol Dobruška 8 6 2 21:10 13
2. Sokol Kostelec n. Orl. 6 6 0 18:4 12
3. SK Týniště n. Orl. 7 4 3 15:11 9
4. SK Záměl B 7 2 5 10:15 5
5. AŠ Kvasiny C 8 0 8 0:24 0

Orlická divize muži

1. AŠ Kvasiny 7 6 1 19:7 12
2. ŠSK Dobruška 7 5 2 17:7 10
3. TJ Peklo 7 5 2 16:12 10
4. TJ Potštejn 7 4 3 16:12 10
5. Sokol Kostelec 6 4 2 14:12 9
6. Sokol Chleny B 8 4 4 14:13 8
7. Sokol Albrechtice 7 3 4 15:14 8
8. Baník Vamberk B 7 3 4 14:14 7
9. TJ Sokol Čestice 7 3 4 14:14 7
10. Sokol Borohrádek 8 2 6 8:22 5
11. VSK Vamberk 7 0 7 5:21 2

Okresní přebor starší žáci

1. AŠ Kvasiny 4 3 1 9:3 7
2. TJ Sokol Čestice 4 3 1 8:4 7
3. Sokol Chleny 4 0 4 1:11 4

Krajský přebor - minivolejbal mladších
žáků Stav po 3 turnajích, hrají pouze
4 hráči, hřiště je menší a to 8x8m!

1. Slavia HK 8 7 1 404:30214:13 15
2. Sok. Malšovice8 5 3 435:411 12:9 13
3. AŠ Kvasiny 835395:413 9:12 11
4. Sport RK. 8 1 7 326:434 4:15 9

Zajímavosti z oddílu
• Oddíl provedl nábor mládeže ve ško-
lách Kvasiny, Solnice, Skuhrov nad
Bělou a doplnil stav mládeže takto:

Nejmladší 4-5. třída Účast 11
Střední 6-7. třída Účast 13
Starší 7-9. třída Účast 10

• Oddíl nadále hledá mládež na dopl-
nění družstev, rodiče nenechte děti u
televizorů, pošlete je k nám!

• Po odehrání podzimní části provedl
oddíl rekonstrukci 3 hřišť a posu-
nul 4. a 5. směrem k tribuně. Od-
borné práce (podklady, obrubníky, a
nový antukový povrch) dělala spe-
cielní sportovní firma „Siberaÿ Stará
Boleslav. Dále se buduje 6. hřiště s
pískem pro hit doby tzv. plážový vo-
lejbal a toto dělá firma „Remingÿ
Rychnov nad Kněžnou. Předpoklá-
dané dokončení duben 2005.

• Předseda oddílu Tomáš Erben se
koncem srpna zúčastnil světových
hasičských her v anglickém SHEF-
FIELDU a se svým družstvem volej-
balu a skončili na 4. místě.

• Družstvo mužů a žen C se zúčastní
zimního poháru 2005, který se po-
řádá formou tří turnajů v Kostelci v
hale SZTŠ Okresního volejbalového
svazu.

• Výroční členská schůze oddílu se
koná v pátek 21. ledna v kuželně v
Solnici od 18 hodin. Přístup veřej-
nosti možný.

• Členové oddílu odpracovali na rekon-
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strukci 3, 4, 5, hřiště přes 912 brigád-
nických hodin a 724 hodin na udržo-
vání stávajících hřišť a objektů. Je
to jistě dobrý příspěvek do soutěže o
vesnici roku, kam se Kvasiny každo-
ročně přihlašují!

• Každý člověk, společenství lidí,
různé sporty mají do Nového roku
různá přání. Naším přáním je mít
vlastní sportovní halu. Dočkáme se
jí někdy? Kvasiny a všechny složky
by si ji zasloužily.

• Na závěr volejbalisté AŠ Kvasiny
přejí všem občanům všech kategorií
v Novém roce hodně zdraví, štěstí a
spokojenosti.

Alois Vavera

Své ANO si řekli

Od vydání minulého zpravodaje ni-
kdo neuzavřel sňatek.

Vítáme

Na podzim se naše obec rozrostla o
tři nové občánky: Elišku Bělkovou, Fi-
lipa Vrkoslava a Marka Valentu.

Novým občánkům přejeme do ži-
vota hodně štěstí a šťastným rodičům
gratulujeme.

Blahopřejeme

Vážení čtenáři, ve společenské rub-
rice pravidelně blahopřejeme všem na-
šim spoluobčanům, kteří v příslušném
období dosáhli věku 70 let a více. Po-
kud si někdo nepřeje být zde uve-
den, nechť nám to prosím oznámí,
jinak vycházíme z údajů evidence
obyvatel vedeném na obecním úřadě.

-jk-

V následujících měsících oslaví své
narozeniny tito naši spoluobčané:

Leden

Zimová Helena 70 let
Hofman Josef 73 let
Vašátko Josef 74 let
Rozínková Marie 78 let
Brožová Marie 85 let

Únor

Hovorková Marie 70 let
Kocián František 70 let
Novotný Jiří 70 let
Hartman Jan 72 let
Seibert Miroslav 72 let
Horák Ladislav 73 let
Škodová Jarmila 74 let
Niederle Bedřich 75 let
Černá Anežka 77 let
Přibylová Marie 80 let
Krajňák Štefan 83 let
Hlaváčková Anna 84 let

Březen

Petříková Marie 70 let
Netík Zdeněk 70 let
Gunarová Anna 71 let
Matuška Josef 72 let

Zpět na obsah Kvasinský zpravodaj 29/2004



Společenská kronika/Zaujalo nás 17

Piskorová Jiřina 73 let
Řežábek Karel 74 let
Heimová Františka 76 let
Plištilová Milada 77 let
Růžičková Milada 77 let
Wimmerová Julie 77 let
Holoubek Josef 78 let
Leden Zdeněk 79 let
Fryčová Věra 80 let
Hvězda Josef 80 let
Kohout Miroslav 80 let
Vašata Jaroslav 80 let
Matoušová Květoslava 81 let
Červinková Marie 82 let
Majzner Miroslav 82 let
Suchánek Jaroslav 84 let

Všem přejeme pevné zdraví a hodně
duševní pohody do dalších let.
Členové kulturní komise přijdou s

malým dárkem osobně poblahopřát ob-
čanům, kteří v tomto roce slaví 70, 75,
80 a 85 let. Občany, kterým je více než
85 let, navštěvujeme každý rok. Pokud
si někdo nepřeje osobní návštěvu, nechť
to oznámí na obecním úřadě.

Vzpomínáme

Dostál Bohuslav zemřel v 60 letech.
Škorpa Milan z ÚSP zemřel ve 47 le-
tech. Zelený Josef zemřel v 83 letech.
Vážení pozůstalí, přijměte projev

hluboké soustrasti.

Průmyslová zóna

Minulém zpravodaji jsme informo-
vali o průběhu výstavby příjezdové ko-
munikace do průmyslové zóny (napo-
jení na přeložku silnice II/321, I.etapa).
Stavební firmě se podařilo dodržet ter-

mín dokončení prací a komunikace je po
železniční přejezd zkolaudována. Bohu-
žel, do závodu Škoda Auto se tudy za-
tím jezdit nedá, protože není ze strany
závodu dokončena vrátnice. Toto však
již obec ovlivnit nemůže a vzhledem k
zimnímu období se dá očekávat posu-
nutí termínu otevření této komunikace
až na jaro. Dlouho očekávané převedení
nákladní dopravy mimo obec se tedy
opět odkládá. -vk-

Rozvoj závodu Škoda Auto, a.s.

V letním vydání zpravodaje jsme in-
formovali o záměru závodu Škoda Auto
rozšířit výrobní kapacitu haly montáže
a svařovny tak, aby výroba zajistila
cílovou produkci 700 vozů denně. S
tímto záměrem souvisí také návrh na
výstavbu plochy pro hotové vozy a roz-
šíření železniční vlečky. Z důvodu re-
alizace přeložky komunikace II/321 (I.
etapa) je navržena stavba nové brány,
parkovišť a oplocení závodu.

V současné době je v připomínko-
vém řízení dokumentace o posuzování
vlivů na životní prostředí k tomuto zá-
měru. Jedná se opět o rozsáhlý mate-
riál, který si zaslouží pozornost všech,
kterým není lhostejný stav životního
prostředí v naší obci. Informace o exis-
tenci této dokumentace byla zveřejněna
i na úřední desce obce.

Co tedy realizace uvedeného záměru
přinese naší obci? Ze zmíněné doku-
mentace vyplývá, že by se měl převa-
žující objem nákladní dopravy přesu-
nout mimo obec a dá se určitě před-
pokládat i vytvoření nových pracovních
příležitostí. Dále bohužel dobré zprávy
končí. Například, pokud odcituji z uve-
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dené dokumentace část o vlivu na ve-
řejné zdraví v období provozu: Po uve-
dení komplexního rozšíření závodu do
provozu bude přímý vliv dlouhodobý.
Bude spočívat v určitém zvýšení hla-
diny hluku, ve zvýšení produkce výfu-
kových plynů a důsledku příjezdů a od-
jezdů motorových vozidel a exhalací ze
spalování zemního plynu a z provozu
technologických zařízení.
V dalších částech dokumentace se

můžeme například dočíst: Protože se
areál závodu nachází v bezprostřední
blízkosti obytné zóny, dá se očekávat v
průběhu stavebních prací narušení po-
hody bydlení zvýšeným dopravním ru-
chem, hlukem a v letních měsících i
vyšší prašností. Po dokončení stavby je
uváděn nárůst dopravy do závodu ze
současných 320 na 500 nákladních a ze
130 na 150 osobních automobilů denně.
Čísla je potřeba zdvojnásobit, protože
se předpokládá také návrat zpět ze zá-
vodu a připočítat ještě osobní vozi-
dla dojíždějících zaměstnanců. Naroste

také spotřeba užitkové vody, a to více
než čtyřnásobně. Toto množství již není
říčka Bělá schopna pokrýt. Jako řešení
tohoto problému jsou navrhovány jí-
mací vrty v prostoru závodu nebo vý-
stavba akumulační nádrže povrchových
vod. Zejména otázka jímacích vrtů v
blízkosti významného vodního zdroje se
mi zdá více než problematická.

V dokumentaci jsou naznačena i ur-
čitá řešení problému s hlukem vzni-
kajícím při zásobování materiálem hal
montáže, na což si občané bydlící v blíz-
kosti často stěžují. Je zde rovněž uve-
deno, že problémy identifikované v pro-
cesu EIA budou v projektové dokumen-
taci podrobně a konkrétně řešeny.

V omezeném prostoru našeho zpra-
vodaje není možné zmínit všechny po-
drobnosti posuzování zmíněného zá-
měru rozvoje závodu Škoda Auto.
Každý občan má však právo na obec-
ním úřadě do dokumentace nahlédnout.

-vk-
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Historie kvasinské automobilky (4. část)

Historický krok - vstup do koncernu VW.

Po ročních přípravách byla 28.3.1991 podepsána
smlouva mezi AZNP Mladá Boleslav a německým kon-
cernem VW. Za naši stranu podepisuje smlouvu mi-
nistr průmyslu Jan Vrba, za VW předseda představen-
stva Dr.Karl Hahn. Dnem 16. 4. 1991 se firma Škoda,
a s ní i kvasinský závod, stává spolu se značkami VW,
Audi a Seat čtvrtou firmou koncernu. Nově vzniklá
firma nese název Škoda automobilová akciová společ-
nost. Podíl koncernu VW se má z počátečních 31% do

r. 95 zvýšit na 70 a později na 100%. Jádrem spolupráce v nejbližších letech se má
stát investiční program s objemem 9 mld. DM. Produkce ve Škodě má vzrůst z
200 tis. na 400 tis.vozů ročně. Rozšířit se má i nabídka vyráběných modelů. To vše
bylo velkou příležitostí i pro závod v Kvasinách. V době podpisu smlouvy se zde
vyrábí denně 44 ks finálních výrobků (Š Favorit) a 58 ks náhradních karoserií řady
Š 105/120. 28. května r. 1991 zakroužila nad Kvasinami helikoptéra. Za značného
zájmu obyvatel vesnice se pomalu snesla na připravenou plochu v areálu závodu.
Vystoupili z ní představitelé koncernu VW s vedením nově vzniklé firmy Škoda.
Na půdě závodu je přivítal tehdejší ředitel Ing. J. Šedivý. Cílem této první ná-
vštěvy bylo poznání situace za účelem určení výše investičních prostředků, které
by zde měly být investovány. Prvním předpokladem však byl detailní ekonomický
rozbor s ohledem na návratnost vložených prostředků. Prvním požadavkem bylo
zvýšení efektivity výroby.
Z počátku jsou investice směrovány

především do oblasti technologického vy-
bavení, které je na špatné úrovni. Vý-
roba však stále probíhá ve stávajících
prostorách. Vedení závodu vytýčilo cíl,
který by měl pro Kvasiny zajistit per-
spektivu finální výroby. Tím cílem bylo
zahájení výroby užitkového automobilu
Škoda Pick-up. Byl mobilizován veškerý
potenciál závodu, aby se podařilo, byť
v provizorních podmínkách, výrobu za-
hájit. Definitivní podoba linkových pracovišť byla dodatečně dokončována. Na
tuzemském trhu se objevuje velice potřebný výrobek užitkový automobil Škoda.
Vůz byl vyráběn v několika variantách. S plachtou na trubkovém rámu, s plecho-
vou, nebo laminátovou nástavbou. Velmi rychle dochází k nárůstu produktivity
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práce ve spojení se zásadními změnami v organizaci výroby. Z původních 40 ks
za den stoupá produkce v následujícím roce na 115 ks za den. Ukončena byla
výroba vozu Favorit, kterých bylo za tři roky vyrobeno 15 889 ks.
Postupně se zlepšují kvalitativní ukazatele produktu. Zlepšují se i pracovní

podmínky zaměstnanců závodu. Viditelnou změnou je postupné převedení zá-
vodu na decentralizované vytápění zemním plynem. V lakovně postavené v roce
1990 je postupně nahrazována nevyhovující technologie za nová zařízení fy. SOP
Ljubljana, zaručující vyšší kvalitu a dostatečnou produkční kapacitu. Prostory
po bývalé lakovně ve starém závodě byly zrekonstruovány a vyrostla zde nová
výpravna navazující přímo na halu montáže. Nová pracoviště jsou vybavena mo-
derním technologickým zařízením potřebným k dokončení a otestování vozu. Pl-
ničky systémů vozu, zajížděcí stanice, seřízení geometrie vozu, brzdové válce,
repasní pracoviště se zvedáky a linka oprav laku, to vše zde je nyní k dispozici. V
roce 1993 opouští závod po mnoha desítkách let objekt prostory nástrojárny „U
Dohnálkovýchÿ. Nová dílna nástrojárny je vybavena strojním zařízením soustře-
děným z několika oddělených pracovišť roztroušených po závodě. Zmizela jedna z
dominant závodu – komín kotelny, stojící zde od počátku století. Vyrostl objekt
nové centrální kompresorové stanice.

Finální výroba je rozšířena o další pro-
vedení vozů vycházející z Favorita. Na delší,
či kratší dobu se tak z e závodu expedují
vozy Škoda Forman, Forman Plus, Forman
Van a Forman v provedení Ambulance, u
něhož vybavení zdravotní technikou pro-
vádí firma Regina a.s. V Kvasinské lakovně
není nainstalována linka elektroforetického
základu. Karoserie opouštějící svařovnu tak
musí být stále přepravovány do lakovny v
Mladé Boleslavi. Odtud se pak vracejí, pro-

chází lakovnou vrchního laku a montážní linkou v Kvasinách. Krkolomný vý-
robní tok se samozřejmě projevuje na kvalitě. Investice do nové technologie je
však zatím v nedohlednu. Pick-up je však exportně velice úspěšným vozem. 90%
produkce míří do SRN, Francie, Holandska, Dánska, Švédska, Norska, Anglie,
Polska, Maďarska, Rakouska, Švýcarska, Slovinska, Řecka, Turecka, Izraele. O
změnách probíhajících v závodě se mohli přesvědčit návštěvníci dne otevřených
dveří v září r. 1993. Závod se za chodu připravuje na produkci 160-200 vozů za
den. Ukončena je výroba náhradních karoserií Š 105/120. Stále se daří udržovat
činnost vývojového oddělení a konstrukce přípravků. Obě tato oddělení zde mají
tradici a soustřeďují zkušené odborníky s dlouholetou praxí.
V roce 1994 byl po komplexním hodnocení celého výrobního procesu závodu

udělen firmou RW TÜV certifikát kvality výroby dle mezinárodní normy ISO
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9002. Ten otevírá našim výrobkům další cestu na náročné zahraniční trhy. Vozy
Pick-up a Forman Plus jsou kromě Japonska exportovány na všechny konti-
nenty. Mezi odběratele patří i Jižní Korea, Nový Zéland, Barbados, Domini-
kánská rep., Sýrie, Egypt, Itálie, Španělsko. Počet zaměstnanců se dostává až na
číslo 1 320. Vedle lakovny vyrostl nový objekt s technologií na ošetřování dutin
vozu v procesu výroby. Také tento krok přispívá ke zvýšení životnosti zdejších
výrobků. V roce 1995 končí výroba vozu Pick-up na počtu 70 800 kusů. Končí
také výroba verzí Forman Plus, Ambulance a Praktik. Celkem jich bylo vyrobeno
téměř 15 000 ks V roce 1996 se změnila vnější tvář vstupní části závodu. Nový
vstupní objekt s jídelnou pro zaměst-
nance odpovídá náročným kritériím na
funkčnost a vzhled. Starý Pick-up byl
záhy ve výrobě nahrazen novým typem
odvozeným od Škody Felicia. Nový Pic-
kup byl důstojným pokračovatelem pro-
dejně úspěšného předchůdce. Vyvážen
byl ve velkých množstvích do zahraničí.
V rozloženém stavu (SKD) byl exporto-
ván do Polska (9 278 ks).
Užitné i kvalitativní parametry byly na velmi dobré úrovni. Svědčí o tom i

souběžná produkce tzv. „koncernových pickupůÿ s označením VW Caddy v po-
čtu téměř 19 000. Spolu s vozem Pick-up, byly v letech 1995 až 2001 střídavě ve
výrobním programu závodu i vozy Felicia, Felicia Combi a Vanplus. Svářením ka-
roserie se kvasinský závod podílel na produkci nevelké série vozidla pro volný čas
– Felicia Fun. Felicií bylo vyrobeno přes 57 000, vozů Pick-up přes 117 000 kusů.
Nové vozy jsou postupně vybavovány několika druhy benzinových i naftových mo-

torů. Jejich kompletace a sestavování s ná-
pravami již ve stísněných prostorách staré
montáže nebyla možná. V roce 1997 byla
stržena část bývalé staré svařovny z 50. let
a na jejím místě vyrostla nová hala mon-
táže agregátu. Tento rok zmizela i poslední
výšková dominanta závodu – komín bývalé
cihelny. Ta v těchto místech stála od r. 1801
a pracovala do 30. let.

V roce 1998 rozhodlo vedení firmy o přípravě výroby limuzíny zn. Škoda.
Zdaleka však ještě není rozhodnuto, kde se nový vůz bude vyrábět. Kvasinský
závod ještě čeká hektický rok 1999, ve kterém v období od ledna do září proběhla
výstavba nové haly svařovny a instalace technologie sváření nového vozu řady
A 04 obchodně nazvaného Fabia. V historii závodu se jedná o první vůz svářený
kompletně z pozinkovaných plechů. Zdá se to až neskutečné, ale již v září se zde
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vyrábí 8 karoserií denně a do konce roku
jich je 2 164. V roce 2000 je ve třísměnném
provozu vyrobeno 28 210 ks Fabií. V násle-
dujícím roce je linka Fabie přestavěna a od
té doby se zde sváří karoserie A 04 – Fabia
Sedan.

Důstojný vstup do nového tisíciletí.

V závodě panuje značné napětí sou-
visející s blížícím se termínem rozhod-
nutí o místě výroby nového vozu Škoda
pracovně nazvaného B5 – Bohemia. S
tím souvisí i perspektiva závodu na další
období. Definitivní rozhodnutí padlo na
přelomu let 1999-2000. Nový vůz se bude
vyrábět v Kvasinách. V zápětí se roz-
bíhá obrovský kolotoč událostí, na je-
hož konci byl v závěru roku 2001 nový
vůz nesoucí obchodní označení Superb.

Předtím však muselo být splněno tisíce úkolů souvisejících s přípravou stavby a
vlastním budováním téměř 130 stavebních a technologických objektů. Nepříjem-
nou stránkou tohoto období byly nutné přesuny části zaměstnanců do závodu
v Ml. Boleslavi. To byla daň, kterou závod zaplatil za zcela zásadní přestavbu
celé výrobní struktury. Vznikly tři hlavní výrobní objekty – svařovna, lakovna
a montáž, vzájemně propojené dopravníkovými mosty. Svařovna s robotizova-
nými pracovišti byla kompletně vybavena novou svářecí technikou. Přímo v hale
je umístěno měrové středisko, které průběžně sleduje kvalitu svařenců i celých
karoserií. Lakovna s novou dominantou závodu – komínem vzduchotechniky je
vybavena špičkovou technologií zaručující vysokou kvalitu laku. Montážní hala
s moderním technologickým zařízením odpovídajícím požadované vysoké kvalitě
finálního produktu.
Vedle hlavních výrobních objektů však vy-

rostlo mnoho dalších, neméně důležitých. Na
halu montáže přímo navazuje objekt centra
kvality. Součástí výrobního toku montáže je i
zkušební dráha s 12 různými povrchy a vyhří-
vanou plochou. Vyrostly i objekty infrastruk-
tury jako nová biologická ČOV, stanice chla-
dící vody, vodojem užitkové vody, dešťová zdrž,
hasičská zbrojnice, stanice hasicího zařízení s
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vodojemy. Novým zařízením byl vybaven hlavní energetický zdroj závodu roz-
vodna 110/6,3 kV. Těžko bychom v závodě hledali místo, kterého by se alespoň
částečně tyto změny nedotkly. Po čtyřiceti letech provozu byla v roce 2001 ukon-
čena výroba ve zdejší lisovně. Uvolněné plochy poslouží jako sklady materiálu pro
svařovnu. 20. dubna 2001 byla v prostorách staré montáže slavnostně ukončena
výroba vozů řady A 02 (Felicia). S ní končí i pracovní ruch ve starých výrobních
objektech z 30. let minulého století. Ty se po drobných úpravách stávají síd-
lem externích dodavatelských firem, které zásobují montážní linku nového vozu
různými podsestavami.
25. září 2001 proběhl v nové mon-

tážní hale mítink pracovníků závodu,
jehož cílem bylo oficiální představení no-
vého vozu, s ním spojená očekávání ve-
dení firmy a především pak motivace
zaměstnanců na nejvyšší možnou míru
odpovědnosti v práci na novém produktu.
Výsledkem by měl být výrobek špičkové
kvality, který bude reprezentovat firmu
Škoda Auto na nejnáročnějších trzích v
prostředí ostré konkurence. Je více jak symbolické, že nový výrobek dostává
jméno Superb. Před 55 lety (v r. 1947) byl zde v Kvasinách vyráběn vůz stejného
názvu. Rozdíl mezi tehdejším a dnešním Superbem je však obrovský. Stejně jako
je obrovská proměna zdejšího závodu.
Na jaře roku 2002 je již jasné, že se daří zvládat náběhovou křivku výroby

nejen v oblasti kvantity, ale především i po stránce kvality vozu. V březnu je již
denně vyráběno 84 kusů. 8. dubna proběhlo za přítomnosti vysokých představi-
telů vlády, vedení podniku a velkého zájmu sdělovacích prostředků slavnostní a
oficiální zahájení výroby nového vozu. Zaměstnanci závodu mají možnost pozvat

své příbuzné a známé, kterým chtějí na
stanoveném okruhu v okolí Kvasin před-
vést nový výrobek. Dva měsíce po zahá-
jení výroby se 8. června otevřela brána
závodu pro tisíce návštěvníků, kteří si
chtěli prohlédnout nový závod na vlastní
oči. Hlavní výrobní objekty byly doslova
v obležení, obrovský zájem byl o pro-
jížďku po nové zkušební dráze. Přístupné
byly i provozy integrovaných firem a pro-
story vývojové dílny a vývoje v Kvasi-
nách.

Čas se však ani potom nezastavil a kvasinský závod každým dnem mění svoji
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tvář. Nejedná se již o tak zásadní změny, ale mnohdy jsou viditelné a zaměst-
nanci velice vítané. Nová jídelna byla otevřena v srpnu r. 2002, na začátku roku
2003 vítala zaměstnance nová vstupní brána do závodu. Rekonstrukcí prošla celá
venkovní rozvodna v.v.n. 110 kV. Poctou pro výrobky z Kvasin bylo slavnostní
předání pěti vozů Superb prezidentu republiky. Rok 2004 byl 70. rokem výroby
automobilů v Kvasinách. Toto jubileum si závod připomenul 18. června, kdy se
do Kvasin sjely desítky majitelů Felicií,
Š 110 R Coupé, Š Garde a Rapid sdru-
žených ve Felicia Clubu. Akce byla hol-
dem kvasinským výrobkům, ale i lidem,
kteří tyto úspěšné vozy vyráběli. K ju-
bileu závodu se vrací i kniha věnovaná
historii výroby automobilů v Kvasinách
nazvaná Z Kvasin do celého světa. Díky
finančnímu zajištění firmy Škoda Auto,
a.s. tak vznikl materiál který důstoj-
ným způsobem připomíná bohatou his-
torii zdejšího závodu.
V roce 2004 pokračuje finální výroba vozu Superb a sváření karoserií Fa-

bia Sedan. A jaká bude budoucnost závodu? Již dnes probíhají práce na přípravě
produkce nového vozu firmy Škoda, který bude zdejší závod v příštích letech vyrá-
bět. Bude tak pokračovat řada statisíců vozů, které až dosud opustily kvasinskou
automobilku. Mnohé z nich se nesmazatelně zapsaly do historie automobilové vý-
roby v naší republice. Doma i v zahraničí šíří zdejší výrobky dobré jméno firmy
a kvalitní práce několika generací zaměstnanců závodu Kvasiny.

Copyright c© 2004 Škoda Auto a.s. Kvasiny

Pro čtenáře KVASINSKÉHO ZPRAVODAJE z historických materiálů při-
pravil

Holoubek Vladimír

Přivítám všechny podnětné poznámky, připomínky a dodatky, které dále po-
mohou objasnit a upřesnit historii výroby automobilů v Kvasinách.
tel.: 494 553 061 (065)
e-mail: vladimir.holoubek@skoda-auto.cz
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Schválený rozpočet obce na rok 2005

Název rozpočtové skladby Př íjmy – tis. Kč Výdaje – tis. Kč
Sdílené daně 6.550,

Výlučné daně 430,

Daň za obce 124,65

Daň z nemovitosti 1.050,

Poplatky 45, 2,

Lesní hospodářství 200, 200,

Silnice 5850, 6.825,

Odvádění a čištění odp. vod 240, 15,

Základní škola, družina 80,1 802,

Mateřská škola  176,

Tělovýchovná činnost  850,

Vnitřní obchod,služby  66,

Kultura 18, 70,

Nebytové hospodářství 130, 51,

Bytové hospodářství 500, 1.570,

Veřejné osvětlení  190,

Územní rozvoj, komun. služby 16, 849,

Komunální odpady 25, 240,

Veřejná zeleň 1, 160,

Sociální záležitosti 30, 68,

Pečovatelská služba 850, 766,

Dobrovolní hasiči  200,

Zastupitelské orgány  861,

Místní správa 18,51 1.122,

Ostatní fin. operace 123,75 218,

Splátky úvěru 447, 1.888,

Finanční rezerva 79,99 

      Daňové příjmy – třída 1 8199,65

   Nedaňové příjmy – třída 2 2114,74

  Kapitálové příjmy – třída 3 5850,+ 516,

Přijaté dotace – třída 4 128,61

Běžné výdaje – třída 5 17.301,

  Kapitálové výdaje – třída 6  1.888,

CELKEM  16.809,   17.289,
            Zůstatek rok 2004 480,
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